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声 明

“Acare”为本公司商标，不得仿冒。

本操作说明书，版权所有，保留一切权利。

非经本公司书面许可，任何单位和个人不得擅自摘抄，复制本说明

书内容的部分或全部，并不得以任何形式传播。

由于产品更改或其它原因，本手册会不定期进行更新，除非另有约

定，本手册仅作使用指导，本手册中的所有陈述、信息和建议不构

成任何明示或暗示的担保。

本说明书中图片表示的部分配件可能与实物不同,以实物为准.
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警告、小心和注意

小心

警告

在这份手册中会对产品使用程序或使用条件中可能出现的危

险情况提供警告，如果未能按照警告的要求，履行正确操

作，则可能造成人员死亡、受伤或其它严重的有害影响。

在这份手册中会对产品使用程序或使用条件中可能出现的危

险情况提供警告，如果未能按照警告的要求，履行正确操

作，则可能造成设备损坏或故障。

在这份手册中提供的注意标记（通过    指示），用于解释

或详述一个使用程序或一类产品状态。

标注了此标记的项目表示一项选配功能，并非在所有的医院

手动床上配备。
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通用警告

警告

不要在此医院手动床上使用非专为本医院手动床设计的、或未经过

使用许可的附件。

使用设备，在误用的情况下会引发危险。

在含有麻醉气等可燃性气体的环境中，不能使用这款医院手动床。

在手术室内，不能使用这款医院手动床。
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介绍

这份手册中主要介绍了我司生产的HCB-7031、HCB-7031-WF系列

摇杆手动床，包括了关于产品安装、使用和保养的说明信息。此系

列医院手动床上配备了多种功能，可以为患者和医护人员提供最优

的护理条件。

HCB-7031、HCB-7031-WF HCB-7031-LF 系列医院手动床配备

了如下的一些功能：

·对医院手动床的腿部提升和膝盖折角执行手动调节。

·手动运行的靠背

·床垫支承台下面的附件或引流袋挂杆 ★

·无需供电系统，全程手控，能满足不同人群的护理要求。

  让护理更可靠、更专业
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介绍

床体结构及图示说明

3 2

1 床头/尾板

2 小腿板

3 大腿板

4 护栏

5 背板

6 脚轮

7 卡标座  

8  摇杆

4 15

6 7 8
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介绍

床体结构及图示说明

1 床头板

2 床尾板

3 摇杆 

4 脚轮 

5 床边板

6  床垫

4

1
2

5 36
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临床应用

通用普通和专业外科、老年护理，同时也适合于家庭。能满足不同

人群的护理要求。

使用位置

适应症 

此医院手动床适用于依赖性患者（他们在移动身体时会引起危险，

和（或）临床条件要求他们保持固定，尽量减少身体移动）。

医护人员利用医院手动床的摇杆，调节他们的位置。

医院手动床的总计安全工作载荷为170 kg。

医院手动床预期可供年龄在12岁以上的患者使用。

 

禁忌征候 

170kg
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1、将“床脚”装入对应的“床腿固定器”中，“床脚”的其中一

个孔与“床腿固定器”上的2个孔水平对齐，并且夹在2孔之间，否

则螺丝插不进（床脚会挡住）。如下图所示

产品安装

床脚安装

2、将螺丝插入“床腿固定器”上的2个孔内，然后沿顺时针方向旋

紧螺母，即完成床脚组装。如下图所示

3、重复以上步骤，完成其它床脚安装。
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A

B

运动：

压下4脚轮刹车键(B)     在已刹车状态，压下刹车键(B)，4脚轮

即解锁，可万向转动，床可随意移动

安全性

产品运行

务必总使用尺寸和型号正确的床垫。我司为您提供了一系列适当的

降压和卸压床垫。

在患者处于无人管护状态时，为了减小因坠落而导致受伤的风险，

需要将医院手动床的高度下降到最低。

在运行医院手动床时，需保证医院手动床周围不会出现限制床移

动的障碍物（例如床边家具）。

在运行医院手动床之前，应保证将患者安置在正确的位置上，避

免被夹住或失去平衡。

在需要让医院手动床保持固定时，应采用止动装置。

将以上这些说明资料与医院手动床一起放置，便于随时参考。

图1  

止动与运动

医院手动床通过脚轮的刹车键(A与B),来实现止动和运动状态。（见图1)

止动：

压下4脚轮刹车键(A)     4脚轮处于刹车状态被完全锁定，不能旋

转也不能滚动

A

B
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当医院手动床需移动时，压下4脚轮刹车键(B)，使脚轮解锁，从而

使床可随意移动。在床尾向移动的方位推动医院手动床。

产品运行

安全护栏 

警告

必须只能将安全护栏（经批准可以与医院手动床配合使用）与尺

寸正确的床垫配合使用。

可以与安全护栏配合使用的床垫，其推荐的最大厚度为120 mm。

在批准使用安全护栏之前，经过临床授权的人员需要考虑到患者

的年龄、身材和身体条件。

安全护栏预期不能限制到想试图脱离医院手动床的患者。

当安全护栏处于提升位置时，保证所定机械可以安全的接合。

在选择医院手动床和床垫的净化去污方式时，很重要的一点是，依

据每名患者的临床评价结果和地方政策，对安全护栏的使用进行评

价。

在评价床垫与安全护栏配合使用的适应性时，需要考虑如下一些

因素：

在与厚度达到120 mm的泡沫床垫配合使用时，医院手动床被设计

为可以提供可接受高度的安全护栏。

在医院手动床上加载患者时，通过特别动力运行的气体/泡沫替换

床垫将会包裹住患者，在不损害产品安全性的前提下，通常会比

小心

在床体不移动的状态下,脚轮应处于刹车状态，以防床体自由滑动。
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泡沫床垫深一些。对于我司提供的所有特别床垫的替换件，在使

用时均可以在患者与安全护栏顶部之间保持足够的间隙，以便让

安全护栏的功能正常运行。若采用其它类型的特别床垫替换件，

则必须在使用前进行单个评价，确认患者与安全护栏之间存在足

够的间隙。

在泡沫床垫顶部采用动力床垫盖层时，必须另增加一件低断面泡

沫床垫，保证合并高度可达到120 mm。

产品运行

标准护栏（图2）

将护栏高度提升：

面对护栏，单手握住枪型把手且用拇指及食指按住把手两侧的枪

型把手按钮（图中A处），同时向上提起护栏。当听到一声脆响，

则表明枪型把手按键已锁住，此时护栏竖立在床体两侧，安全可

靠

将护栏高度降低：

面对护栏，单手握住枪型把手且用拇指和食指按住枪型把手两面的

枪型把手按钮（图中A处），同时向下压护栏，将护栏降到最低，

护栏收在床体两侧。

安全护栏操作

A

图2  
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产品运行

A

图3  

420 护栏（图3）

将护栏高度提升：

面对护栏，单手握住护栏把手且按住快速定位卡标按钮（图中A

处），同时向上提起护栏。当听到一声脆响，则表明定位卡标按

键已锁住，此时护栏竖立在床体两侧，安全可靠

将护栏高度降低：

面对护栏，单手握住护栏把手且按住快速定位卡标按钮（图中A

处），同时向下压护栏，将护栏降到最低，护栏收在床体两侧。                                     

将护栏高度降低：

面对护栏，单手握住球形开关向下拉（图中A处），同时另一手握

住护拦向下压，将护栏降到最低，护栏收在床体两侧。

                                       

A

图4  

横条护栏（图4）
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      标准护栏与420护栏侧面加装防撞条，防发生碰撞时划伤床体。

小心

在对医院手动床执行提升或移动操作时，不可以仅通过对安全护

栏施加作用力，以使手动床动作。

警告

护栏提升与降低时，要注意护栏运动时，防止卡到或碰击病人和

他人。护栏表面严禁用锐器或硬物撞击和划伤。

产品运行

将护栏高度提升：

面对护栏，单手握住护拦，同时向上提起护栏。当听到一声脆

响，则表明横条护拦手柄已锁住，此时护栏竖立在床体两侧，安

全可靠
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床头尾板的安装与拆卸

ABS射出一次成型床头尾板，美观大方，表面纱纹设计，长久耐

用、不褪色。可兼作CPR板应急使用。（有两种款式可供选择）

产品运行

床头尾板的拆卸：

先用手指向下压两侧卡标座上的按键(图中A处)，解除其锁定功能。

然后两手分别握住床头/尾板两侧用力往上提，即可抽出床头/尾板。

标准床头尾板（图6）

床头尾板的拆卸：

先用手指向上提两侧卡标座上的按键(图中A处)，解除其锁定功

能。然后两手分别握住床头/尾板两侧用力往上提，使床头/尾板上

的定位杆脱离卡标座上的圆孔槽，即抽出床头/尾板。

图5  

床头尾板的安装：

若卡标座上的按键(图中A处)锁住，则先解除其锁定功能。

然后两手分别握住床头/尾板两侧，将床头/尾板上的定位杆插入卡

标座上的圆孔槽内，使之吻合。最后用手指向下压两侧卡标座上

的按键(图中A处)，使之锁定，即床头/尾板装好。

A

“新加坡式”床头尾板（图5）
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产品运行

图8(锁定状态)  图7(解锁状态) 

图6  

A

说明：

卡标座的解锁与锁定两种状态(见图7、图8）

卡标座的解锁：

如图7所示，当卡标座处于锁定状态时，用手指按一下卡标座

按键，即变成图7所示的解锁状态。

卡标座的锁定：

如图8所示，当卡标座处于解锁状态时，用手指按一下卡标座

按键，卡标座即变成图8所示的锁定状态。

床头尾板的安装：

若卡标座上的按键(图中A处)锁住，则先解除其锁定功能。

然后两手分别握住床头/尾板两侧，将床头/尾板的两插脚分别插入

左/右卡标座插孔里，使之吻合。

最后把按键(图中A处)锁定，即床头/尾板装好。
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背板

背板，病床提供给病人用于靠背的一段，操作摇杆，便可实现背

板的升降调节，升降角度为0-65°  ±5。

固定板

固定板又称坐板，病床用于支撑病人支撑臀部的一段，即各段床

板升起，病人坐的一段，此板固定于床架，背板和大腿板以此板

为旋转支点。

大腿板

大腿板，病床用于支撑病人大腿位置的一段，操作摇杆，便可实

现大腿板的升降调节，升降角度为0-35°  ±5。

小腿板

小腿板，病床用于支撑病人小腿和脚的一段，操作摇杆，可实现

大腿板的升降调节，同时大腿板可带动小腿板的升降调节。

床板

本产品床板为三折四段式。有两种款式可供选择：ABS床板和铁

床板，两者的区别仅在于材料及外观的不同，其性能相同。

产品运行

警告

1．严禁在床板升起后，将重物放在床板末端！此举会导致床板变

形，从而影响床的正常使用，缩短床的使用寿命！

2．严禁用锐利的尖刀、器具敲打、划伤床板表面！

3．为保证产品的使用安全，严禁产品过载使用！
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产品运行

摇杆

床体尾端有摇杆手柄，通过调用它们，您可以使医院手动床运行操

作。从左至右分别控制背部床板及腿部床板升降。操作时将手柄从

摇把固定座中拉出，并将其打开成“Z”型（见图9），即可进行操

作，具体操作如下：

图9  

背部床板升降

拉出床尾有“     ”标志的摇杆手柄，顺时针转动，背板上升；

反之则下降。停转即停止于当前位置。背部床板可调角度：    

0～65°。

操作完毕，将手柄还原至摇把固定座中（见图10）。

图10  

腿部床板升降

拉出床尾有“     ”标志的摇杆手柄，顺时针转动，腿部上升；

反之则下降。停转即停止于当前位置。腿部床板可调角度：    

0～35°。

操作完毕，将手柄还原至摇把固定座中（见图10）。
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产品运行

警告

摇杆操作过程中请勿用力过猛，以防损伤相关组件。

摇杆活动行程有一定范围，到达最大或最小行程时，摇把是不能

逆向转动的，此时应不再转动摇把，否则会损环摇杆，影响其正

常使用（限位摇杆除外）。

在无人看管情况下，必须把床体置于最低位，床面应置于平面位

（除非医务人员为专门或特殊情况而另有要求）。

当患者状况（例如由于药物或临床条件造成方向感迷失）可能导

致患者卡住时，则在无人看管的情况下床垫支承台应置于水平面

（除医务人员为了专门或特殊的情况而另有要求）。

在正常使用过程中，如发生异常或故障，应立刻停止各相关功能

操作，然后请相关专业人员进行检修。
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图11

点滴架的安全承载为10kg，请在安全承载范围内使用。

产品运行

点滴架（选配）

将点滴架安装于床体相应位置（床四个角均有多功能孔），根据具

体所需长度，调节点滴架中部“梅花螺丝”（图11中A处，顺时针旋

转为锁紧，逆时针旋转为旋松），拉出点滴架上段到适当位置，锁

紧“梅花螺丝”即可。

引流挂钩

引流挂钩可放置引流袋、尿袋等物，固定在床架护栏下面。

引流挂钩

杂物篮\杂物架（选配）

杂物篮、杂物架为选配件，杂物篮装于床尾板杆下方，杂物架安装

于床头床脚上，在现场组装时安装到相应安装位!

杂物蓝 杂物架
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清洁

在对手动床进行清洁时，需要穿着合适的防护性服装，用一块一

次性抹布蘸取中性洗涤剂和温水，然后擦拭手动床的表面。

在执行清洗操作前，请将头顶板组件和脚底板组件、和床垫支承

台床单从医院手动床上取下。

从医院手动床的上部床段开始，沿所有水平表面逐个进行清洁。

系统的开展清洁事项，然后清洁医院手动床的下部床段，最后清

洁手动床的轮。对于易残留灰尘或污物的位置应格外注意，做到

清洁干净。

通过清水冲洗，然后采用一次性纸巾擦干。

在更换床垫前，必须保证已清洁过的部件能够完全干燥。

消毒  

在按照以上的介绍对医院手动床清洁完毕后，请使用含有有效氯

的浓度为0.1%的二氯异氰酸钠溶液（NaDCC）擦拭医院手动床的整

个表面。

如果医疗床的表面残留有例如血迹等人的体液污渍时，您可以将

含有效氯的二氯异氰酸钠溶液（NaDCC）的浓度加大到1%。

小心

在消毒过程中，需要避免使用研磨混合物或衬垫。

在净化排污的过程不要使用苯酚类消毒溶液或酒精。

产品维护与保养
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产品维护与保养

保养

如下的防护性保养措施应该每12个月必须执行一次。涉及到的所

有的保养或维修服务事项，必须由我司授权并经过培训的服务人

员执行操作。

在处理废弃的产品和元器件时，必须保证符合您所在地的地方有

关规定。

1、在采用摇杆操作医院手动床时，需要对所有的摇杆部件功能进

行检查，查看其是否可以正确的运行。

2、确定靠背和腿部床段可以在完整的运动范围上正常运行。

3、确定床垫支承台可以在完整的高度和倾斜范围上被正常的调

节，这其中包括额外的高度降低范围。

4、检查所有的螺母、螺钉和其它闭锁装置，确保不会出现遗失并

足够紧固。

5、保证医院手动床可以被拔出或收回，在任意位置上均可以被锁

定。

6、使用止动装置，尝试向前推动医院手动床。如果有任意止动脚

轮发生旋转，则必须对其进行调节或替换。

7、检查转向锁运行的有效性。在必要时可以调节或替换止动/转

向脚轮 

8、将安全护栏提升。检查安全护栏，保证其可以顺畅的移动并在

提升位置上牢固的锁定。

9、目视检查医院手动床的所有附件，看是否存在损坏情况，特别

留意移动部件。如果发现松脱或磨损等情况，需要完整的更换组

件。
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10、在运输和贮存必须在通风干燥环境下；

11、切勿长期置放于潮湿环境；

12、若有腐蚀性液体溅到床表面，迅速用干毛巾擦拭；

13、勿用硬质器具、尖刀等划伤床体；

14、保持床体和床面板清洁，定期除尘、除污迹，推荐使用弱碱

性清洁剂；

15、为延长床的使用寿命，相对运动的部位需定期（1-2次/年）

加润滑剂；

16、每年必须定期检修1次，给每个运动部件加油1次；

17、当床和配件使用寿命期限过去，请与有关再生资源机构联系

处理，不能遗弃在正常环境下。

产品维护与保养

如果以上这些检查的结果存在问题、不能令人满意，则需要与经过

我司批准的售后服务代理机构联系。
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技术参数

主要规格与性能

序 号

1

2

3

名 称 规格与性能 备 注

床 体

背 板

大腿板

规格：2120(L)×1000(W)×500(H)mm

可调角度：0～65°±5° 

可调角度：0～35°±5°

高度H表示床面
板到地的高度

4

安全标准

承载
承重：工作承载170 Kg 

静态最大承载240 Kg

规格：2100(L)×1200(W)×500(H)mm
(适用HCB-7031-WF)

(适用HCB-7031)

5

注册允许范围：1700-2300(L)×700-1300
               (W)×350-600(H)mm

1.YY0003-90
2.粤珠械备20150060号
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服务与担保

我司标准的保障条款及其适用条件适用于公司出售的所有产品。如

果需要，我们可以为您提供一个包括以上信息的副本。它将包括保

障条款的所有细节，并且不会限制消费者具有的固定的权利。

如果需要了解与此相关的服务，保养及任何问题，或我司提供的其

它任何产品，请联系：

服务与担保

当地经销商或销售办公室

网址：www.ArjoHuntleigh.com 
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Declaration

“Acare” is our logo, shall not be counterfeit.
Our company reserves copyright and other related rights of the 

user's manual. Without our company's written permission, any 

company and person have no rights to extract, copy partial or 

whole content of the user's manual, or spread it in any form. User's 

manual will be updated periodically when product updated or in 

other reason, except for other promise. User's manual is for 

guidance only, all statements, information and suggestions 

include no explicit or implicit assurance. 

Some pictures of components in this instruction are for reference 

only, components in kind shall prevail.
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Warnings,Cautions and Notes

Warning

Indicates possible hazards in procedures or conditions which, 

if not correctly followed, could result in death, injury or other 

serious adverse reactions.

Caution

Indicates possible hazards in procedures or conditions which, 

if not correctly followed, could result in equipment damage or 

failure.

Explains or amplifies a procedure or product status.

Indicates an optional function.
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General Warnings

Do not use accessories that have not been designed or approved 

for use with the bed.

Fail to use the bed in the proper way may result in dangers.

Do not use this bed in the circumstances which contains 

inflammable gas, like narcotic gas.

Warnings
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Introductions

This IFU mainly introduces our manual beds, HCB-7031, HCB-

7031-WF,HCB-7031-LF contains information for the installation, 

use and maintenance. These beds have multiple functions to 

provide the optimum nursing position for both patients and 

caregivers.

Standard features:

·Manual adjustment of leg sections.

·Manually operated backrest.

·Accessories or drainage bag rails under mattress platform ★

·No electrical system, full manual operations to meet care 

requirements of different customer segments.
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Introductions

Product Overview

1  Head and foot board

2  Calf section

3  Thigh section

4  Side rail

5  Backrest section

6  Castor

7  Head/foot board socket

8  Crank
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Introductions

Product Overview

1  Head board

2  Foot board

3  Crank

4  Castor

5  Bed side board

6  Mattress
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The safe working load of hospital manual beds is 170kgs.

The hospital manual beds are expected to be used by patients who 

are over 12 years old.  

170kg

Contra-indications

Clinical applications

Areas of Use

General medical facilities, hospitals, nursing homes as well as homes, 

meeting care requirements from different customer segments.

These beds are appropriate for dependency patients (who pose a 

movement and handling risk and/or whose clinical condition requires 

that they are positioned with minimal physical handling).

Caregivers adjust patients' positions by using cranks.

Indications
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Installation

Installation of bed leg

1.   Insert the leg into the corresponding “bed leg fixator”, align one of 

the holes on the “bed leg” with the two holes on the fixator and enable 

it to be in-between those two holes, otherwise the screw could not get 

in (the bed leg blocks it). See below illustration.

2.   Insert the screw into the two holes on the fixator and tighten the 

nut clockwise to finish the installation. See below illustration.

3.   Repeat the above-mentioned steps to finish installation of other 

bed legs.
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Operation

Security

●  The size and code of mattress shall be always correct. Our 

company provides a broad range of appropriate mattress for 

customers.

●  To reduce the risk of injury due to falls, lower the bed to minimum 

height when the patient is unattended.

●  When the bed is operated, make sure that obstacles such as 

bedside furniture do not restrict its movement.

●  Before operating the bed, make sure the patient is positioned 

correctly to avoid entrapment or imbalance.

●  Always apply the brakes when the bed is stationary.

●  Keep these instructions together with beds for easy reference.

Brakes and steering

 illustration 1

Applying the brakes (A and B) to realize brakes and free status. 

(See illustration 1)
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Press Brakes (B) to unlock the castors to move the bed by pushing 

it from the opposite end.

Brakes:

Press brakes (A) of all four castors          All four castors are all 

locked, cannot rotate and swivel.

 Free:

Press brakes (B) of all four castors          Press Brakes (B) when 

castors are locked, all four castors will be unlocked, free to rotate 

and swivel.

Operation

All four castors shall be in the brakes status when the bed is 

stationary to prevent it from moving.

Caution

Ensure that the mattress is suitable for use with side rails 

(approved to be used with hospital manual beds).

Mattresses that could be used with side rails are recommended 

not to be thicker than 120mm.

The clinically qualified person responsible should consider the 

age, size and condition of the patient before allowing them to use 

the side rails

Side rails are not intended to restrain patients who make a 

deliberate attempt to exit the bed.

Make sure the locking mechanism is securely engaged when the 

side rail is raised.

Side  rail

Warnings
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When choosing bed and mattress combinations, it is important to 

consider the use of side rails based on clinical assessment of each 

individual patient and in line with local policy.

When assessing the suitability of a mattress for use with side rails, 

the following factors should be considered:

●  The bed is designed to provide an acceptable side rail height when 

used with a foam mattress up to 120mm thick.

●  Specialist powered air/foam replacement mattresses will typically 

envelop the patient when loaded and can generally be deeper than a 

foam mattress without compromising safety. All ArjoHuntleigh 

specialist mattress replacements will maintain sufficient clearance 

between patients and side rail tops to preserve the function of the 

side rail. Other makes of specialist mattress replacement must be 

assessed individually prior to use to verify sufficient clearance is 

maintained.

●  An additional low foam mattress shall be added when powered 

mattress is applied on the foam mattress to make sure the overall 

height is as thick as 120mm.

Side rail operation

Standard side rail (see illustration 2)

To lower the side rail:

Hold the handle, press the buttons (A) on both sides of it with your 

thumb and forefinger and lower the side rail to the lowest position.

 illustration 2

Operation
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Operation

420 side rail (see illustration 3)

To lower the side rail:

Hold the handle, press the button (A) of it with your finger and lower 

the side rail to the lowest position.

A

To raise the side rail:

Hold the handle, press the button (A) of it with your finger and pull 

the side rail up until it locks in the raised position with an audible 

“click”.

 illustration 3

Horizontal side rail (See illustration 4)

To lower the side rail:

Hold the black operating knob (A) and pull it down with one hand, 

hold the top rail and lower the siderail to the lowest position with 

the other hand.
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Take care not to pinch your fingers or hit the patients and others 

when the side rail is moving. It is prohibited to strike or scratch the 

side rail surface by sharp or hard objects.

Warning

A

Operation

To raise the side rail:

Hold the top rail and pull it up until it locks in the raised position 

with an audible “click”.

Standard side rail and 420 side rail are installed with bumper 

strips for anti-collision.

Do not bring the bed into action only by forces applied to side rail 

while operating.

Caution

 illustration 4
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A

Operation

Assembly and disassembly of head and foot board

 illustration 5

Head and foot board is made of ABS, with special lines on the 

surface, elegant and durable, could be used as CPR (two options).

“Singapore style” head and foot board (see illustration 5)

Disassembly of head and foot board:

Pull up the button (A) with finger to unlock it, and hold the 

head/foot board with both hands to lift it up and take it out.

Assembly of head and foot board

Unlock it first if the buttons (A) are locked, and hold the head/foot 

board with both hands to insert the positioning rods into the holes 

of the head/foot holders, the last step is to press down the buttons 

(A) to lock it.

Standard head and foot board (see illustration 6)

Disassembly of head and foot board:

Press down the buttons (A) on the head/foot board holders with 

your fingers to unlock it, hold the head/foot board with both hands 

to lift it up and take it out.

14



A

Operation

Assembly of head and foot board:

Unlock it first if the buttons (A) are locked, and hold the head/foot 

board with both hands to insert the positioning rods into the holes 

of the head/foot holders, the last step is to press the buttons (A) to 

lock it.

Notes:

The head and foot board is unlocked (see illustration 7)

The head and foot board is locked (see illustration 8)

Unlock the head and foot board:

When the head and foot board is locked, press the buttons 

on the holders to unlock it (see illustration 7).

Lock the head and foot board:

When the head and foot board is unlocked, press the 

buttons on the holders to lock it (see illustration 8).

 illustration 7(unlocked)

 illustration 6

 illustration 8(locked)
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Operation

1. It is prohibited to put heavy objects at the end of the platform 

sections when it is being lifted up! It could lead to deformation of 

the platform and shorten service life of the bed!

2. It is prohibited to strike or scratch the platform surface by sharp 

knives and hard objects!

3. It is prohibited to overload the bed to ensure safety usage!

Mattress platform sections

Two options are available for this four mattress platform sections: 

ABS one and iron one, their functions are the same, the main 

differences of are materials and appearance.

Backrest section

It is a section used for backrest, could be adjusted by operating 

the crank, the angel ranges from 0 to 65°+5°.

Fixed Section

It is also called seat section, a section used for holding patient's 

hip, it is the section that patient takes seat upon when all the other 

sections are raised up, which is fixed in the bed frame. It is the 

rotating point of the backrest section and the thigh section.

Thigh section

It is a section used for holding patient's thighs, could be adjusted 

by operating the crank, the angel ranges from 0 to 35°+5°.

Calf section

It is a section used for holding patient's calves and feet, could be 

adjusted by operating the crank, Also movement of thigh section 

could drive its movement.

Warnings
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Operation

Adjust backrest section

Pull out the crank marked by “         ”, rotate it clockwise, the 

backrest will be raised; and it will be lowered by converse 

rotating. The backrest will pause at the current position when the 

rotating is stopped. The angel ranges from:�0～6 5°.

Put the crank back to the retainer when the operation is finished 

(see illustration 10).

Adjust leg section

Pull out the crank marked by “         ”, rotate it clockwise, the leg 

section will be raised; and it will be lowered by converse rotating. 

The leg section will pause at the current position when the 

rotating is stopped. The angel ranges from:�0～35°.

Put the crank back to the retainer when the operation is finished 

(see illustration 10).

 illustration 9

 illustration 10

Crank

The beds can be operated by using the cranks located at the end of 

the bed. From left to right, the backrest section and leg section 

could be raised and lowered. Pull out the crank from the retainer 

and stretch it to be like “Z” (see illustration 9) to operate it, see 

below operations:

17



Operation

Do not overexert in the operation process in order not to damage 

relevant components.

The movement of crank has certain range, when it reaches to its 

maximum or minimum point, it cannot be rotated reversely, do not 

rotate it at the time, otherwise it could be damaged (apart from 

limiting crank).

The bed should be at its lowest position and the all the sections 

shall be in the horizontal level when the patient is unattended 

(unless that caregivers have other requests out of special 

situations).

When a patient is at high risk of entrapment owing to their medical 

condition (lost sense of direction due to drugs or clinical 

conditions), place the mattress platform in the flat position (unless 

that caregivers have other requests out of special situations).

Stop operating the bed in the event of anomalies or malfunction 

and ask relevant professionals for maintenance.

Warnings
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Operation

Drainage bag rails

Rails are to support drainage bags, etc., located below the side rails.

Drainage bag rails

IV pole (optional)

Assemble the IV pole at a corresponding place (Every corner of the 

bed has the accessory socket), According to your specific 

requirement, pull up the upper part of the pole at a proper place by 

adjusting the knob (A in illustration 11, rotate clockwise to tight it and 

anticlockwise to loose it) which located in the middle of the pole and 

tighten the knob.

 illustration 11

The safe bearing load of one single hook of IV pole is 10kgs, 

please use it within this range.

Sundry Basket/frame (optional)

Sundry basket/frame are optional, sundry basket is 

located below foot board, sundry frame is located below 

head/foot board, they are assembled to relevant positions 

on spot.

Sundry basket Sundry frame
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Cleaning

Wearing suitable protective clothing, clean all surfaces with a 

disposable cloth moistened in hand hot water and a neutral 

detergent.

The head/foot boards and mattress platform sheets should be 

removed from the bed for cleaning.

Start by cleaning the upper sections of the bed and work along all 

horizontal surfaces. Work methodically towards the lower sections 

of the bed and clean the wheels last. Take extra care to clean 

areas that may trap dust or dirt.

Wipe over with a new disposable cloth moistened with clean water, 

and dry with disposable paper towels.

Allow the cleaned parts to dry before replacing the mattress.

Disinfecting

After cleaning the bed as described above, wipe all surfaces with 

sodium dichloroisocyanurate (NaDCC) at a concentration of 1,000 

parts per million (0.1) of available chlorine.

In the case of pooling body fluids, eg. Blood, the concentration of 

NaDCC should be increased to 10,000 parts per million (1%) of 

available chlorine.

Product Care

Cautions

Do not use abrasive compounds or pads during disinfecting.

Do not use phenol-based disinfectants or alcohol during disinfecting.
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Product Care

Care

The below preventive maintenance shall be carried out once 12 

months. The procedures below must be carried out by suitably 

trained personnel of our company.

Make sure it conforms to local regulations when disposing 

products and components.

1. Check the cranks for normal performance.

2. Check backrest and leg sections of their positioning functions.

3. Check the mattress platform can be normally adjusted to the 

full range, including extra lowering range.

4. Check all accessible nuts, bolts and other fasteners are 

present and correctly tightened.

5. Make sure the manual bed could be moved freely and can be 

locked in any positions.

6. Use brakes and move forward the manual bed, if any castors 

rotated, should be adjusted or replaced.

7. Check operation of castors, adjust braking and steering 

functions if necessary.

8. Lift up the side panel and check it, make sure it has good 

performance and can be locked safely.

9. Visually check all accessories for damage, pay particular 

attention to fasteners and moving parts. Check the lifting pole, 

strap and handle; if the sewing thread is loosening or wearing, 

should change the strap and handle.
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Product Care

10. Make sure it is transported and stored in a ventilated, dry 

environment.

11. Do not place the bed in humid environment for a long time.

12. Clean with dry towel If caustic liquid splashed onto the surface 

of the bed.

13. Do not use sharp knives or hard objects to scratch the bed.

14. Keep the bed's surface and the whole bed clean. Wipe the dusts 

and clean the dirt regularly. Low alkaline detergent is 

recommended.

15. Lubricate the moving parts regularly (1 or 2 times a year) to 

prolong service life of the bed.

16. Have periodic repair and oil every moving part once a year.

17. Contact relevant renewable resources institutions when the 

bed and components are out of service life, which cannot be 

discarded in the normal environment.

If the result of any of these tests is unsatisfactory, contact a service 

agent that approved by ArjoHuntleigh.
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Tilt angle: ：0-35°±5°

Tilt angle: ：0-65°±5°

Loading

Thigh 

section

S.N.

1

2

3

4

5

Technical Data

Main specifications and performance

Description specifications and performance Notes

H refers to the 
distance between 
the mattress 
platform and the 
floorBed

Backrest 

section

Safety 

standards

Safe working loading: 170kgs
Safe static loading: 240kgs

Specification: 
2120(L)×1000(W)×500(H)mm
(applies to HCB-7031)

Specification: 
2100(L)×1200(W)×500(H)mm
(applies to HCB-7031-WF)

Registration allows range: 
     1700-2300(L)×700-1300(W)
          ×350-600(H)mm

1.YY0003-90
2.粤珠械备 20150060号
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ArjoHuntleigh standard terms and conditions apply to all sales; a 

copy is available on request. These contain full details of warranty 

terms and do not limit the statutory rights of the consumer.

For service, maintenance and any questions regarding this product, 

please contact:

Warranty and Service

Warranty and Service

Contact your local distributor/ sales office

Website：www.ArjoHuntleigh.com 
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